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Conceptverslag van de Avond van Leusden, Uitwisseling Veiligheid op 23 april 2015 in ver-
gaderzaal 6 van het gemeentehuis te Leusden 
 
Voorzitter: De heer J.M. Madiol  
 

Agenda Verslag 

Opening 
 

De voorzitter opent de uitwisseling om 20.00 uur.  
 

Veiligheid  
20.00 – 21.00 

De heer Zijlstra, wijkchef, licht de rol van de nationale politie toe. Uit-
gangspunten zijn: 

 Een sterk en zelfstandig basisteam. Dat team is verdeeld in gebieds-
gebonden groepen die betrokken zijn bij de samenleving. Er zijn her-
kenbare wijkagenten: Peter Storm, Erik Jan van Lutterveld en Arjan 
Schelling. 10% van het personeel werkt ten behoeve van de veel 
voorkomende criminaliteit (VVC). Er is altijd flexibele capaciteit achter 
de hand omdat er iets ruimer geroosterd wordt. Die flexibele capaciteit 
kan als het nodig is ook uit de 10% komen die werkt ten behoeve van 
de VVC. 

 Verbetering van de dienstverlening. 

 Vermindering van de administratieve lasten door snellere afhandeling 
en meer lik-op-stukbeleid. 

 
Leusden valt onder de politie-eenheid Midden-Nederland, district 
Oost-Utrecht en het basisteam ZBLW. Dat staat voor de gemeenten Zeist, 
Bunnik, Leusden en Woudenberg. Het basisteam heeft een bureau in Zeist 
en een dependance met opstart in Leusden. Er zijn ontvangstlocaties in 
Woudenberg en Bunnik. De bedoeling is dat er lokaal altijd mensen zijn 
die goed geïnformeerd worden door de wijkagenten. De basisteamchefs 
zijn Jan-Dirk Bogerd en Nick Schellings. 
 
Het basisteam heeft in totaal 141 medewerkers waarvan zeven operatio-
neel leidinggevenden, 23 wijkagenten en 13 politiemensen voor de opspo-
ring van VVC. Het aantal operationeel leidinggevenden en wijkagenten is 
nog niet volledig op sterkte. Er is net een reorganisatie gestart bij de politie 
en de verwachting is dat de vacatures in de loop van het jaar worden op-
gevuld. Het doel is één wijkagent op 5000 inwoners.  
 
De heer Van Blijderveen, voormalig wijkchef in Leusden, licht de cijfers 
en acties in 2014 toe. Hij gaat trots weg uit Leusden. Het aantal inbraak-
pogingen is gestegen maar er zijn minder voltooide woninginbraken ge-
weest. Ook zijn veel inbraken opgelost, onder andere door het woningin-
brakenteam, surveillance, Burgernet, Waaks en een presentatie aan be-
woners. De woninginbraken zijn verspreid over de hele gemeente Leusden 
maar vinden vooral bij doorgaande wegen plaats.  
 
Het aantal geweldsdelicten, mishandeling en huiselijk geweld is gedaald. 
Bij huiselijk geweld gaat het om geweld in relationele sfeer, bij mishande-
ling gaat het om geweld op bijvoorbeeld de straat. De daling van het huise-
lijk geweld komt door vroeghulp en een aantal huisverboden. Het aantal 
autokraken, zakkenrollen, jongerenoverlast, winkeldiefstal en bedrijfsin-
braken is ook verminderd.  
 
Het aantal vernielingen is gestegen en het aantal fietsdiefstallen is gelijk 
gebleven.  
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Van al deze zaken is aangifte gedaan, anders kan de politie ze niet regi-
streren. Door de nieuwe wet voor winkeldiefstal, waarbij de winkelier 
€ 150,00 kan terugkrijgen, is de registratie van winkeldiefstal toegenomen.  
 
Fietsendiefstal vindt vooral plaats bij de bushalte op de Heiligenberger-
weg, winkelcentra en de IJsbreker. Bij de autokraken gaat het vooral om 
airbags van de Audi. Autokraken vinden ook verspreid door heel Leusden 
plaats, met pieken in de Tabaksteeg en bij de begraafplaats. Met gps-
bakens in auto's van inwoners in de Tabaksteeg is een aantal dieven ge-
vonden. Deze daders zijn berecht of het land uitgezet. 
 
Een doelstelling van de politie in 2014 was de aanrijtijd: bij 90% van de 
meldingen moet de politie binnen vijf minuten aanwezig zijn, ook in Ach-
terveld en Woudenberg. Dat was in 2014 92,17%. De doelstelling is dus 
gehaald.  
 
Een andere doelstelling was het terugbellen van slachtoffers van woning-
inbraken en HIC-feiten. 95% is teruggebeld. Het streven is 100%. Het doel 
van het terugbellen is het vergroten van het vertrouwen, een goed klant-
contact en het verhogen van de meldingsbereidheid.  
 
Andere zaken waarmee de politie in aanraking komt zijn aanrijdingen. Die 
zijn er vrij veel, vooral in het buitengebied. Er waren 109 aanrijdingen door 
mensen die onder invloed waren van drank of drugs (GHB). GHB wordt 
van jong tot oud gebruikt. 
 
Opvallende zaken zijn de aanhouding van drugshandelaren, vuurwerk-
handelaren en zedenzaken. Verder was de politie betrokken bij 21 reani-
maties en 29 keer bij overlast door psychische problematiek. Er is geen 
toename gemeten van overlast door psychische problematiek maar het 
wordt ook niet minder. 
 
De heer Zijlstra licht de speerpunten van 2015 toe.  

 Extra toezicht op woninginbraken door actief in wijken aanwezig te 
zijn, Burgernet en 100% controles. Dat zijn controles buiten Leusden 
op doorgaande wegen. Als de politie zichtbaar aanwezig is, heeft dat 
een remmende werking.  

 Er volgt altijd een buurtonderzoek na inbraak. De technische recher-
che doet onderzoek en de buurt wordt geïnformeerd. 

 Huiselijk geweld blijft een prioriteit. Wat kan de politie betekenen voor 
het gezin? 

 Drugsoverlast. De politie wil onderzoek doen naar de problematiek en 
eventueel planmatige aanpak in samenwerking met de gemeente.  

 
De politie werkt samen met partners. De burgers zijn belangrijk, omdat zij 
extra ogen en oren zijn van de politie en omdat zij aangifte kunnen doen. 
Andere partners zijn de gemeente, brandweer, BOA's, toezichthouders 
van stichting De Boom, directeuren van basisscholen, winkeliersverenigin-
gen, jongerenwerk, Centrum Jeugd en Gezin en woningbouwverenigingen. 
Prioriteiten in het meerjarenplan zijn: 
1. Veilige buurten. 
2. Misdrijven met een grote impact. 
3. Georganiseerde ondermijnende criminaliteit, zoals hennepteelt en he-

ling. 
4. Persoonsgerichte aanpak (PGA).  
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Hierbij gaat het om mensen die meer dan vijf keer in één jaar geregi-
streerde verdachte zijn en ook veroordeeld zijn. Er is één inwoner in 
Leusden voor wie dit geldt. De PGA-coördinator maakt met partners 
afspraken over de aanpak. Ook is er een bejegeningsprofiel en wordt 
direct ingegrepen na het plegen van een strafbaar feit. De inwoner 
wordt met grote aandacht gevolgd en het doel is hem uit de criminali-
teit te krijgen. 
 

Mevrouw Derksen, adviseur gemeente Leusden, licht het huidige veilig-
heidsbeleid in de gemeente Leusden toe.  

 Monitoren van de veiligheidscijfers en signalen uit de samenleving en 
op basis daarvan in een vroeg stadium inspelen op criminaliteit. Het 
doel is de cijfers zo laag mogelijk houden. 

 Gebiedsgericht werken bij overlast, bijvoorbeeld als ergens overlast 
is, wordt gericht aandacht besteed aan dat gebied. Dat doet de ge-
meente het liefst samen met inwoners. Bij een groep hangjongeren 
worden bewoners gevraagd de jongeren aan te spreken. Het gaat 
vaak om de benadering en het werkt. 

 Bestrijding van maatschappelijke onrust, zoals bij zedenzaken en het 
schietincident met luchtbuks. Die zaken hebben invloed op meerdere 
inwoners. 

 Advisering bij evenementen over hoe alles veilig kan verlopen. 

 Uitvoerende werkzaamheden in het kader van het integraal veilig-
heidsbeleid. 

 Initiatieven vanuit de samenleving ondersteunen.  
 
Met inwoners en ondernemers is een aantal projecten gestart: 

 Project Waaks. Hondenbezitters zijn getraind om alert te zijn op ver-
dachte situaties. Het is niet te meten of het effectief is, want als inwo-
ners iets verdacht zien, bellen zij 112. Er zijn zo wel veel extra ogen 
en oren in de wijk. 

 Toezichthouders in het winkelgebied Hamershof en Biezenkamp. Zij 
hebben een signalerende functie en leggen contacten met onderne-
mers. Hun aanwezigheid scheelt in het aantal zakkenrollen.  

 Burgernet. Er is een deelname van 11,5% en daarmee lijkt het maxi-
mum bereikt. Burgernet is waardevol en in november is een woning-
inbraak opgelost door Burgernet. 

 Keurmerk veilig ondernemen in winkelcentra om problemen in een 
vroeg stadium oplossen 

 WhatsApp-groepen. In de Tabaksteeg vormen 200 inwoners en de 
wijkagent een WhatsApp-groep. De bedoeling is dat als een olievlek 
uit te breiden. 

 Gps-bakens in auto's van inwoners. 
 
Opmerkingen over het beleid van 2016-2020: 

 Het huidig beleid loopt af in 2015. 

 Voor het beleid van de komende vier jaar moeten de speerpunten uit 
de samenleving komen. Over wat een goede manier is, wordt binnen-
kort gebrainstormd. 

 De prioriteiten die de heer Zijlstra noemde (veilige buurten, misdrijven 
met een grote impact, georganiseerde ondermijnende criminaliteit en 
PGA) komen in het beleid. 

 Het beleid wordt dit jaar ontwikkeld met doelgroepen. 
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 Op 12 september 2015 komt het beleidsvoorstel in de raadsvergade-
ring. 

De sprekers beantwoorden de vragen van de raadsleden.  
 
De heer Zijlstra antwoordt dat de ervaringen van de ondermijnende crimi-
naliteit in Leusden niet zo zijn als in Brabant. Er zijn wel Leusdense men-
sen actief met foute handel buiten Leusden. Zij worden gemonitord. De 
ondermijnende criminaliteit heeft geen gevolgen voor de burgemeester en 
wethouders.  
 
Mevrouw Derksen antwoordt dat er nu twee BOA's zijn, waarvan één 
Jeugdboa. Die is belangrijk omdat in de aanpak van de jeugd een gat zit 
tussen de politie en de jeugdwerker. Daarin past de Jeugdboa. De BOA's 
houden toezicht op de winkelcentra en op de naleving van de Drank- en 
Horecawet. Beide BOA's worden opgeleid. 
  
Burgemeester Vermeulen antwoordt dat de jeugdgroepen er al een tijd 
niet meer zijn en dat de Jeugdboa er pas is.  
 
De heer Van Blijderveen vult aan dat een aantal mensen niet meer bij 
een bepaalde groep mocht staan. Ook zijn 25 jongens met hun ouders bij 
de politie of jongerenwerker ontboden.  
 
De heer Zijlstra antwoordt dat er vacatures zijn die op dit moment door de 
reorganisatie niet vervuld kunnen worden. Leusden zou in de toekomst 
meer wijkagenten kunnen krijgen. De derde wijkagent in Leusden is net 
nieuw en staat daarom nog niet op de website. Het team is nog niet op vol-
le sterkte. De surveillance is geregeld en gegarandeerd maar de slag-
kracht is nu iets minder dan de politie graag zou willen. 
 
De heer Van Blijderveen vult aan dat andere agenten in het team ook het 
werk van de wijkagent kunnen doen. Volgens hem zijn er over twee jaar 
meer wijkagenten. 
 
De heer Van Blijderveen antwoordt dat het verkeer geen prioriteit heeft. 
Als het verkeer harder rijdt dan 30 km, moet er iets veranderen aan de in-
richting. Er wordt wel gecontroleerd op 50 en 80 km. Er zijn drugskoeriers 
en onlangs is er een gevolgd en is een doorzoeking gedaan in de woning. 
Jongeren op straat weten waarschijnlijk meer over drugskoeriers dan de 
politie. Jongeren kunnen de informatie anoniem doorgeven.  
 
Burgemeester Vermeulen bedankt de sprekers voor hun presentaties. 

  
Sluiting De voorzitter sluit de uitwisseling om 20.57 uur. 
 


